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Połaniec, dn. 29.04.2024 r.  

 

Projekt protokołu Nr XCIX/2024 

z sesji Rady Miejskiej w Połańcu  

w dniu 29 kwietnia 2024 roku. 

 

Obrady sesji Rady Miejskiej odbyły się w sali narad Urzędu Miasta i Gminy w Połańcu. 

 

Rozpoczęcie obrad - godz. 1000 

Zakończenie obrad - godz. 1446 

 

Ad. 1  

   Pan Stanisław Lolo – przewodniczący Rady Miejskiej otworzył XCIX sesję Rady 

Miejskiej w Połańcu a następnie powitał: p. Radnych, p. Jacka Nowaka – burmistrza 

Miasta i Gminy, p. Jarosława Kądzielę – zastępcę burmistrza Miasta i Gminy,  

p. Małgorzatę Żugaj – skarbnik Gminy, p. Bogumiłę Niespodziewaną – sekretarz 

Gminy, p. Pawła Krupę – Radcę Prawnego, kierowników jednostek organizacyjnych 

gminy, kierowników i pracowników Urzędu Miasta i Gminy, p. Zbigniewa 

Szaniawskiego – przewodniczącego Rady Seniorów p. Juliusza Jazgarę – 

wiceprzewodniczącego Rady Seniorów raz wszystkie osoby, które przybyły na sesję.  

Następnie, p. Przewodniczący stwierdził prawomocność obrad, ponieważ w sesji na 15. 

radnych uczestniczyło 15. radnych.  

Ad. 2  

   Pan Stanisław Lolo – przewodniczący Rady Miejskiej odczytał zaplanowany 

porządek obrad oraz zapytał, czy są zgłaszane propozycje zmian. 

 

Z upoważnienia p. Burmistrza propozycję zmiany zgłosiła p. Bogumiła Niespodziewana 

– sekretarz Gminy, wnioskując o wprowadzenie do porządku obrad:  

-jako pkt. 4 ,, Przedstawienie informacji na temat pisma Wojewody Świętokrzyskiego  

z dnia 15 kwietnia 2024r. w związku z wnioskiem Grupy Azoty Kopalnie i Zakłady 

Chemiczne Siarki ,, Siarkopol” S.A. w przedmiocie podjęcia czynności nadzorczych 

zmierzających do stwierdzenia nieważności uchwały Nr XCVIII/657/2024 Rady 

Miejskiej w Połańcu z dnia 9 kwietnia 2024 r. w sprawie wyrażenia zgody na zbycie 

nieruchomości i udzielenie bonifikaty.” 

-jako pkt.5 porządku obrad na wniosek Klubu Radnych ,,Zgoda” (Zbigniew Rodenko, 

Jacek Mazur, Krzysztof Zając) ,,Podjęcie rezolucji Rady Miejskiej w Połańcu w sprawie 

wyrażenia sprzeciwu wobec działań podejmowanych przez Grupę Azoty Kopalnie  
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i Zakłady Chemiczne Siarki ,,Siarkopol" S.A. dotyczących budowy Kopalni Siarki na 

terenie gminy Połaniec.” 

Ponadto Pani Sekretarz wnioskowała o wprowadzenie do porządku obrad dwóch 

projektów uchwał: 

-projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wniesienie przez Gminę Połaniec 

wkładu niepieniężnego do spółki SIM SMS Spółki z ograniczoną odpowiedzialnością  

z siedzibą w Jędrzejowie w postaci praw własności nieruchomości położonych  

w Połańcu, 

-projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia planu ogólnego Miasta  

i Gminy Połaniec. 

 

Pan Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie wniosek o wprowadzenie 

do porządku obrad w pkt. 4 ,,Przedstawienie informacji na temat pisma Wojewody 

Świętokrzyskiego z dnia 15 kwietnia 2024r. w związku z wnioskiem Grupy Azoty 

Kopalnie i Zakłady Chemiczne Siarki ,,Siarkopol” S.A. w przedmiocie podjęcia 

czynności nadzorczych zmierzających do stwierdzenia nieważności uchwały  

Nr XCVIII/657/2024 Rady Miejskiej w Połańcu z dnia 9 kwietnia 2024 r. w sprawie 

wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości i udzielenie bonifikaty.” 

(Podczas głosowania na sali obecnych było 15.radnych.) 

Głosowanie: 

za wnioskiem – 15 osób (jednogłośnie) 

(Wanda Kaczmarczyk, Stanisław Lolo, Izabela Płonka, Zbigniew Porębski, Grzegorz 

Tomecki, Krzysztof Zając, Andrzej Wawrzyniec, Małgorzata Dalmata - Konwicka, 

Małgorzata Walenciak, Andrzej Baran, Zbigniew Rodenko, Jacek Mazur, Krystyna 

Spała, Paweł Laska, Joanna Witek.) 

 

Następnie p. Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie wniosek  

o wprowadzenie do porządku obrad pkt. 5 ,,Podjęcie rezolucji Rady Miejskiej  

w Połańcu w sprawie wyrażenia sprzeciwu wobec działań podejmowanych przez Grupę 

Azoty Kopalnie i Zakłady Chemiczne Siarki ,,Siarkopol" S.A. dotyczących budowy 

Kopalni Siarki na terenie gminy Połaniec.” 

(Podczas głosowania na sali obecnych było 15.radnych.) 

Głosowanie: 

za wnioskiem – 14 osób  

(Wanda Kaczmarczyk, Stanisław Lolo, Izabela Płonka, Zbigniew Porębski, Grzegorz 

Tomecki, Krzysztof Zając, Andrzej Wawrzyniec, Małgorzata Dalmata - Konwicka, 

Andrzej Baran, Zbigniew Rodenko, Jacek Mazur, Krystyna Spała, Paweł Laska, Joanna 

Witek.) 

przeciwko –  
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wstrzymała się –  

nie oddała głosu – 1 osoba 

(Małgorzata Walenciak) 

 

Pan Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie wniosek o wprowadzenie 

do porządku obrad projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wniesienie przez 

Gminę Połaniec wkładu niepieniężnego do spółki SIM SMS Spółki z ograniczoną 

odpowiedzialnością z siedzibą w Jędrzejowie w postaci praw własności nieruchomości 

położonych w Połańcu, 

 

(Podczas głosowania na sali obecnych było 15.radnych.) 

Głosowanie: 

za wnioskiem – 15 osób (jednogłośnie) 

(Wanda Kaczmarczyk, Stanisław Lolo, Izabela Płonka, Zbigniew Porębski, Grzegorz 

Tomecki, Krzysztof Zając, Andrzej Wawrzyniec, Małgorzata Dalmata - Konwicka, 

Małgorzata Walenciak, Andrzej Baran, Zbigniew Rodenko, Jacek Mazur, Krystyna 

Spała, Paweł Laska, Joanna Witek) 

 

Pan Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie wniosek o wprowadzenie 

do porządku obrad projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia planu 

ogólnego Miasta i Gminy Połaniec. 

 

(Podczas głosowania na sali obecnych było 15.radnych.) 

Głosowanie: 

za wnioskiem – 15 osób (jednogłośnie) 

(Wanda Kaczmarczyk, Stanisław Lolo, Izabela Płonka, Zbigniew Porębski, Grzegorz 

Tomecki, Krzysztof Zając, Andrzej Wawrzyniec, Małgorzata Dalmata - Konwicka, 

Małgorzata Walenciak, Andrzej Baran, Zbigniew Rodenko, Jacek Mazur, Krystyna 

Spała, Paweł Laska, Joanna Witek) 

 

Następnie Pan Przewodniczący Rady Miejskiej poprosił o przyjęcie porządku obrad 

wraz ze zmianami. 

 

(Podczas głosowania na sali obecnych było 15 radnych.) 

Głosowanie: 

za przyjęciem porządku obrad – 15 osób (jednogłośnie) 

ze zmianami 

(Wanda Kaczmarczyk, Stanisław Lolo, Izabela Płonka, Zbigniew Porębski, Grzegorz 

Tomecki, Krzysztof Zając, Andrzej Wawrzyniec, Małgorzata Dalmata - Konwicka, 

Małgorzata Walenciak, Andrzej Baran, Zbigniew Rodenko, Jacek Mazur, Krystyna 
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Spała, Paweł Laska, Joanna Witek) 

 

Przyjęty porządek obrad przedstawiał się następująco:  

1.Otwarcie sesji. 

2.Przyjęcie porządku obrad/x. 

3.Przyjęcie protokołów: Nr XCIII/2024, Nr XCIV/2024, Nr XCV/2024, Nr XCVI/2024,  

   Nr XCVII/2024, Nr XCVIII/2024. 

4.Przedstawienie informacji na temat pisma Wojewody Świętokrzyskiego z dnia 15 

kwietnia 2024r. w związku z wnioskiem Grupy Azoty Kopalnie i Zakłady Chemiczne 

Siarki ,, Siarkopol” S.A. w przedmiocie podjęcia czynności nadzorczych zmierzających 

do stwierdzenia nieważności uchwały Nr XCVIII/657/2024 Rady Miejskiej w Połańcu 

z dnia 9 kwietnia 2024 r. w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości  

i udzielenie bonifikaty. 

5.Podjęcie rezolucji Rady Miejskiej w Połańcu w sprawie wyrażenia sprzeciwu wobec 

działań podejmowanych przez Grupę Azoty Kopalnie i Zakłady Chemiczne Siarki  

,, Siarkopol" S.A. dotyczących budowy Kopalni Siarki na terenie gminy Połaniec. 

6.Podjęcie uchwał:      

  a/podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta  

     i Gminy Połaniec na lata 2024 – 2031,  

  b/podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Miasta i Gminy Połaniec na 2024  

     rok,  

  c/podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XCVI/649/2024 Rady Miejskiej  

     w Połańcu z dnia 12 marca 2024 roku w sprawie określenia szczegółowych zasad,  

     sposobu i trybu umarzania, odraczania lub rozkładania na raty spłat należności  

     pieniężnych mających charakter cywilnoprawny, przypadających Gminie Połaniec  

     i jej jednostkom podległym oraz określenia warunków dopuszczalności pomocy  

     publicznej w przypadkach, w których ulga stanowić będzie pomoc publiczną oraz  

     wskazania organów do tego uprawnionych, 

  d/podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Lokalnego programu wspierania edukacji  

     uzdolnionych dzieci i młodzieży pobierających naukę w szkołach podstawowych na  

     terenie Gminy Połaniec, bez względu na miejsce zamieszkania, 

  e/podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu przyznawania stypendium  

     Burmistrza Miasta i Gminy Połaniec w ramach Lokalnego programu wspierania  

     edukacji uzdolnionych dzieci i młodzieży pobierających naukę w szkołach  

     podstawowych na terenie Gminy Połaniec, bez względu na miejsce zamieszkania, 

  f/podjęcie uchwały w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych oraz  

    ustalenia ich przebiegu,  

  g/podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy skwerowi położonemu w Połańcu  

     u zbiegu ulic Hugona Kołłątaja i Królowej Jadwigi, 
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  h/podjęcie uchwały w sprawie sprzedaży gruntów położonych w Połańcu przy  

     ulicy Działkowców w trybie bezprzetargowym na rzecz właścicieli nieruchomości  

     przyległych, 

  i/podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wniesienie przez Gminę Połaniec  

    wkładu niepieniężnego do spółki SIM SMS Spółki z ograniczoną odpowiedzialnością  

    z siedzibą w Jędrzejowie w postaci praw własności nieruchomości położonych  

    w Połańcu, 

   j/podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia planu ogólnego Miasta  

     i Gminy Połaniec. 

7.Przedstawienie Oceny Zasobów Pomocy Społecznej za 2023 rok. 

8.Sprawozdanie z realizacji Programu Współpracy Miasta i Gminy Połaniec  

   z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność  

   pożytku publicznego, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia  

   2003 r. o działalności pożytku publicznego i wolontariacie za rok 2023. 

9.Informacja z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania  

   Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii w roku 2023. 

10. Informacje bieżące na temat: 

   a/pracy Przewodniczącego Rady Miejskiej w okresie międzysesyjnym, 

   b/pracy Burmistrza Miasta i Gminy w okresie międzysesyjnym, w tym informacja    

      dotycząca realizacji inwestycji, 

   c/pracy Komisji Rady w okresie międzysesyjnym. 

11. Interpelacje radnych. 

12. Dyskusja i wolne wnioski. 

13. Zakończenie obrad. 

 

Ad.3 

    Pan Stanisław Lolo – przewodniczący Rady Miejskiej zapytał, czy p. Radni zgłaszają 

uwagi oraz pytania do Projektu protokołu Nr XCIII/2024 r. Pan Przewodniczący 

poinformował, że projekt protokołu był dostępny do wglądu w Biurze Rady Miejskiej 

oraz zamieszczony na stronie Biuletynu Informacji Publicznej Połańca.  

Uwag nie zgłoszono w związku z tym p. Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod 

głosowanie ww. Projekt protokołu.  

(Podczas głosowania na sali obecnych było 15. radnych)  

Głosowanie:  

za przyjęciem Protokołu Nr XCIII/2024 r. - 15 osób (jednogłośnie)  

(Wanda Kaczmarczyk, Stanisław Lolo, Izabela Płonka, Zbigniew Porębski, Grzegorz 

Tomecki, Krzysztof Zając, Andrzej Wawrzyniec, Małgorzata Dalmata - Konwicka,  

Małgorzata Walenciak, Andrzej Baran, Zbigniew Rodenko, Jacek Mazur, Krystyna 

Spała, Paweł Laska, Joanna Witek) 
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Protokół Nr XCIII/2024 r. został przyjęty.  

 

Pan Stanisław Lolo – przewodniczący Rady Miejskiej zapytał, czy p. Radni zgłaszają 

uwagi oraz pytania do Projektu protokołu Nr XCIV/2024 r. Pan Przewodniczący 

poinformował, że projekt protokołu był dostępny do wglądu w Biurze Rady Miejskiej 

oraz zamieszczony na stronie Biuletynu Informacji Publicznej Połańca.  

Uwag nie zgłoszono w związku z tym p. Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod 

głosowanie ww. Projekt protokołu.  

(Podczas głosowania na sali obecnych było 15. radnych)  

Głosowanie:  

za przyjęciem Protokołu Nr XCIV/2024 r. - 15 osób (jednogłośnie)  

(Wanda Kaczmarczyk, Stanisław Lolo, Izabela Płonka, Zbigniew Porębski, Grzegorz 

Tomecki, Krzysztof Zając, Andrzej Wawrzyniec, Małgorzata Dalmata - Konwicka,  

Małgorzata Walenciak, Andrzej Baran, Zbigniew Rodenko, Jacek Mazur, Krystyna 

Spała, Paweł Laska, Joanna Witek) 

Protokół Nr XCIV/2024 r. został przyjęty.  

 

Pan Stanisław Lolo – przewodniczący Rady Miejskiej zapytał, czy p. Radni zgłaszają 

uwagi oraz pytania do Projektu protokołu Nr XCV/2024 r. Pan Przewodniczący 

poinformował, że projekt protokołu był dostępny do wglądu w Biurze Rady Miejskiej 

oraz zamieszczony na stronie Biuletynu Informacji Publicznej Połańca.  

Uwag nie zgłoszono w związku z tym p. Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod 

głosowanie ww. Projekt protokołu.  

(Podczas głosowania na sali obecnych było 15. radnych)  

Głosowanie:  

za przyjęciem Protokołu Nr XCV/2024 r. - 15 osób (jednogłośnie)  

(Wanda Kaczmarczyk, Stanisław Lolo, Izabela Płonka, Zbigniew Porębski, Grzegorz 

Tomecki, Krzysztof Zając, Andrzej Wawrzyniec, Małgorzata Dalmata - Konwicka,  

Małgorzata Walenciak, Andrzej Baran, Zbigniew Rodenko, Jacek Mazur, Krystyna 

Spała, Paweł Laska, Joanna Witek) 

Protokół Nr XCV/2024 r. został przyjęty.  

 

Pan Stanisław Lolo – przewodniczący Rady Miejskiej zapytał, czy p. Radni zgłaszają 

uwagi oraz pytania do Projektu protokołu Nr XCVI/2024 r. Pan Przewodniczący 

poinformował, że projekt protokołu był dostępny do wglądu w Biurze Rady Miejskiej 

oraz zamieszczony na stronie Biuletynu Informacji Publicznej Połańca.  

Uwag nie zgłoszono w związku z tym p. Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod 

głosowanie ww. Projekt protokołu.  
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(Podczas głosowania na sali obecnych było 15. radnych)  

Głosowanie:  

za przyjęciem Protokołu Nr XCVI/2024 r. - 15 osób (jednogłośnie)  

(Wanda Kaczmarczyk, Stanisław Lolo, Izabela Płonka, Zbigniew Porębski, Grzegorz 

Tomecki, Krzysztof Zając, Andrzej Wawrzyniec, Małgorzata Dalmata - Konwicka,  

Małgorzata Walenciak, Andrzej Baran, Zbigniew Rodenko, Jacek Mazur, Krystyna 

Spała, Paweł Laska, Joanna Witek) 

Protokół Nr XCVI/2024 r. został przyjęty.  

 

Pan Stanisław Lolo – przewodniczący Rady Miejskiej zapytał, czy p. Radni zgłaszają 

uwagi oraz pytania do Projektu protokołu Nr XCVII/2024 r. Pan Przewodniczący 

poinformował, że projekt protokołu był dostępny do wglądu w Biurze Rady Miejskiej 

oraz zamieszczony na stronie Biuletynu Informacji Publicznej Połańca.  

Uwag nie zgłoszono w związku z tym p. Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod 

głosowanie ww. Projekt protokołu.  

(Podczas głosowania na sali obecnych było 15. radnych)  

Głosowanie:  

za przyjęciem Protokołu Nr XCVII/2024 r. - 15 osób (jednogłośnie)  

(Wanda Kaczmarczyk, Stanisław Lolo, Izabela Płonka, Zbigniew Porębski, Grzegorz 

Tomecki, Krzysztof Zając, Andrzej Wawrzyniec, Małgorzata Dalmata - Konwicka,  

Małgorzata Walenciak, Andrzej Baran, Zbigniew Rodenko, Jacek Mazur, Krystyna 

Spała, Paweł Laska, Joanna Witek) 

Protokół Nr XCVII/2024 r. został przyjęty.  

 

Pan Stanisław Lolo – przewodniczący Rady Miejskiej zapytał, czy p. Radni zgłaszają 

uwagi oraz pytania do Projektu protokołu Nr XCVIII/2024 r. Pan Przewodniczący 

poinformował, że projekt protokołu był dostępny do wglądu w Biurze Rady Miejskiej 

oraz zamieszczony na stronie Biuletynu Informacji Publicznej Połańca.  

Uwag nie zgłoszono w związku z tym p. Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod 

głosowanie ww. Projekt protokołu.  

(Podczas głosowania na sali obecnych było 15. radnych)  

Głosowanie:  

za przyjęciem Protokołu Nr XCVIII/2024 r. - 15 osób (jednogłośnie)  

(Wanda Kaczmarczyk, Stanisław Lolo, Izabela Płonka, Zbigniew Porębski, Grzegorz 

Tomecki, Krzysztof Zając, Andrzej Wawrzyniec, Małgorzata Dalmata - Konwicka,  

Małgorzata Walenciak, Andrzej Baran, Zbigniew Rodenko, Jacek Mazur, Krystyna 

Spała, Paweł Laska, Joanna Witek.) 

Protokół Nr XCVIII/2024 r. został przyjęty.  
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Ad.4 

     Pani Agnieszka Pasek – kierownik ref. Mienia Komunalnego przedstawiła 

informację na temat pisma do Wojewody Świętokrzyskiego z dnia 15 kwietnia 2024r.  

w związku z wnioskiem Grupy Azoty Kopalnie i Zakłady Chemiczne Siarki  

,,Siarkopol” S.A. w przedmiocie podjęcia czynności nadzorczych zmierzających do 

stwierdzenia nieważności uchwały Nr XCVIII/657/2024 Rady Miejskiej w Połańcu  

z dnia 9 kwietnia 2024 r. w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości  

i udzielenie bonifikaty. Poinformowała, że wniosek Ministerstwa Obrony Narodowej  

z 4 kwietnia 2024 r. w sprawie sprzedaży gruntów stanowiących własność Gminy 

Połaniec w trybie bezprzetargowym, będących w lokalizacji strefy inwestycyjnej  

E w Rudnikach i udzielenie bonifikaty, był podstawą do opracowania i przedłożenia 

Radzie Miejskiej w Połańcu projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie 

nieruchomości i udzielenie bonifikaty. Uchwała Rady Miejskiej w Połańcu z 9 kwietnia 

Nr XCVIII/657/2024 w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości i udzielenie 

bonifikaty została podjęta. Grupa Azoty Kopalnie i Zakłady Chemiczne Siarki 

„Siarkopol” S.A., Grzybów w piśmie z dnia 15 kwietnia 2024 r. przedłożonym 

Wojewodzie Świętokrzyskiemu podnosi, iż cyt.: „ (…) rodzą się uzasadnione obawy, że 

w wyniku bezprzetargowej sprzedaży nieruchomości na cele obronności państwa  

i lokalizacji nowej jednostki wojskowej może dojść do naruszenia przepisów ustawy 

Prawo i ochrona środowiska, a to art. 125, który wskazuje, że złoża kopalin podlegają 

ochronie polegającej na racjonalnym gospodarowaniu ich zasobami oraz 

kompleksowym wykorzystaniu kopalin, w tym kopalin towarzyszących.” 

Niewątpliwym faktem jest to, że złoża kopalin podlegają ochronie polegającej na 

racjonalnym zagospodarowaniu ich zasobami oraz kompleksowym wykorzystywaniu 

kopalin. Jednakże żaden przepis prawa nie zabrania zbywać gruntów, na których 

znajdują się złoża siarki. Należy zaznaczyć, że Grupa Azoty Kopalnie i Zakłady 

Chemiczne Siarki „Siarkopol” nie wykazuje zainteresowania nabycia nieruchomości, 

które zgodnie ze studium kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Połaniec 

uchwalonym uchwałą Rady Miejskiej w Połańcu z dnia 27 października 2016 r. działki 

705/4 i 705/5 znajdują się w granicach udokumentowanych złóż siarki rodzimej. 

Pomimo ogłaszanego przetargu Burmistrza Miasta i Gminy Połaniec z dnia 11 marca 

2004 r. w sprawie ogłoszenia pierwszego pisemnego nieograniczonego na sprzedaż 

niezabudowanej nieruchomości gruntowej, stanowiącej część obszaru inwestycyjnego 

siódmego, oznaczonej w ewidencji gruntów jako działki 705/4 i 705/5 o powierzchni 

hektar 7216 ar położonej w Brzozowej, gmina Połaniec, stanowiącej własność Gminy 

Połaniec, włączonej w obszar specjalnej strefy ekonomicznej Starachowice, podstrefa 

Połaniec, nie było żadnych ofert. Uchwała złoża siarki Rudniki 2 na terenie gminy 

Połaniec, a konkretnie na terenach obrębu Okrągła, Brzozowa i Połaniec, była 

przedmiotem skarg do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Kielcach – na 

obowiązujące dokumenty planowania przestrzennego, jak również na studium 

https://polaniec.esesja.pl/posiedzenie/9508bea0-e67f-4#collapse4
https://polaniec.esesja.pl/posiedzenie/9508bea0-e67f-4#collapse4
https://polaniec.esesja.pl/posiedzenie/9508bea0-e67f-4#collapse4
https://polaniec.esesja.pl/posiedzenie/9508bea0-e67f-4#collapse4
https://polaniec.esesja.pl/posiedzenie/9508bea0-e67f-4#collapse4


9 
 

uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Połaniec. 

Reasumując, Grupa Azoty wyczerpując tryb sądowy nie uzyskała pozytywnych 

rozstrzygnięć dla zarzutów, które przedstawiała. Należy tu zwrócić uwagę na przepisy 

wynikające z art. 95 ust. 1 ustawy Prawo geologiczne i górnicze oraz art. 125 ustawy 

Prawo ochrony środowiska, na który Grupa Azoty się powoływała. Nadmienia się 

również, jak wynika z różnych opracowań związanych z przedmiotem sprawy, złoże 

siarki rodzimej Rudniki rozpoznano wstępnie w kategorii C 2 w 1973 r. Na 65 

wykonanych otworów poszukiwawczych, tylko 17 napotkały zasoby bilansowe, wobec 

czego złoże udokumentowano w trzech oddzielnych polach. W 1991 r. opracowano 

projekt zapoznania złoża do kategorii C 1, którego, jednakże nie zrealizowano. Zgodnie 

z karta informacyjną złoża, kopaliny stałej udostępnionej przez Państwowy Instytut 

Geologiczny i Państwowy Instytut Badawczy System Gospodarki i Ochrony Bogactw 

Mineralnych MIDAS, stan zasobu kopaliny na 31 grudnia 2015 r. stanowi, że jest to 

złoże rozpoznane wstępnie P, a jego zasobność jest średnia 5,844 ton na m2 . Podjęto 

uchwałę Rady Miejskiej w Połańcu w dniu 9 kwietnia 2024 r. Nr XCVIII/657/2024  

w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości i udzielenie bonifikaty ma 

znaczenie strategiczne dla rozwoju naszej gminy i regionu. Można ją rozpatrywać  

w płaszczyznach: gospodarczej, społecznej, infrastrukturalnej oraz środowiskowej, 

które z kolei są identyfikowane przez zmienne ilustrujące lokalne przeobrażenia.  

W pewnym stopniu o sytuacji społeczno – ekonomicznej w gminie może przesądzać 

jednostka wojskowa, która znajdować się będzie na terenie naszej gminy. Obecnie 

Gmina Połaniec podjęła szereg działań, zadań mających duże znaczenie na dalszy 

rozwój Miasta i Gminy Połaniec. Gmina Połaniec jest udziałowcem spółki SIM SMS,  

w ramach wspólnych działań powstanie siedem budynków mieszkalnych 

wielorodzinnych, na które składa się łącznie 228 lokali mieszkalnych oraz trzy lokale 

użytkowe wraz z zagospodarowaniem terenu. Obecnie podpisano umowę z wykonawcą 

zadania na budowę nowej przychodni zdrowia w Połańcu oraz na budowę przedszkola 

z oddziałem żłobkowym na os. Północ w Połańcu. Tak więc pismo Grupy Azoty 

skierowane do Wojewody Świętokrzyskiego nie daje żadnych podstaw do wszczęcia 

postępowania nadzorczego, w celu stwierdzenia nieważności uchwały Rady Miejskiej 

w Połańcu z 9 kwietnia w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości  

i udzielenie bonifikaty.” 

Pan Zbigniew Rodenko – radny Rady Miejskiej odnosząc się do przedstawionej 

informacji, pisma powiedział, że Grupie Azoty nie zależy na rozwoju Gminy, lecz patrzy 

na swój partykularny interes. Mimo sprzeciwów, działań podejmowanych przez gminę 

Połaniec i mieszkańców od roku 2016, obietnic, które zarządy składały, Grupa Azoty 

nadal działa na rzecz degradacji i zatrzymania rozwoju gminy Połaniec. Mieszkańcy  

i radni nie mogą się na to zrobić. Pan Radny podkreślił, że nikt nie jest przeciwko 

rozwojowi firmy, ale są inne możliwości, niekoniecznie na strefach inwestycyjnych. Pan 

Radny dodał, że dziwi go, że w dzisiejszym czasie, kiedy tak napięta jest sytuacja 



10 
 

militarna, podejmowane są działania na rzecz uniemożliwienia stacjonowania jednostki 

wojskowej. 

Pan Stanisław Lolo – przewodniczący Rady Miejskiej powiedział, że w pełni popiera 

stanowisko p. Radnego. Dodał, że stanowisko mieszkańców i samorządu Połańca znane 

jest od 2016 r. Z odczytanego pisma wynika, że każdy myśli o sobie. W ubiegłych latach 

były jakieś rozmowy, tutaj natomiast jest możliwość, że powstanie jednostka wojskowa, 

co jest wielką szansą na rozwój dla Połańca. Ponadto działanie to wpisało się pięknie  

w mieszkania, które mają powstać w Połańcu, co do których również pojawiały się 

pytania, czy będą w pełni wykorzystane. Jest to również dużym plusem dla Ministerstwa 

Obrony Narodowej, żeby ta jednostka powstała właśnie tu. Pan Przewodniczący życzył, 

by kopalnia rozwijała się, ale niekoniecznie tu, kosztem mieszkańców Miasta i Gminy 

Połaniec.  

Pan Krzysztof Zając – wiceprzewodniczący Rady Miejskiej odczytał odpowiedź gminy 

do Wojewody Świętokrzyskiego na pismo Grupy Azoty, cyt. ,,Pismo Grupy Azoty do 

Wojewody Świętokrzyskiego nie daje żadnych podstaw do wszczęcia postepowania 

nadzorczego w celu stwierdzenia nieważności uchwały Rady Miejskiej w Połańcu  

z dnia 9 kwietnia 2024r. w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości  

i udzielenie bonifikaty. Biorąc pod uwagę powyższe, prosimy o uznanie uchwały jako 

zgodnej z przepisami prawa.” Po odczytaniu treści, p. Wiceprzewodniczący powiedział, 

że nie rozumie postawy Grupy Azoty a fragment odczytanego pisma mówi sam za 

siebie.  

Pan Andrzej Wawrzyniec – radny Rady Miejskiej skonstatował podkreślając, że 

bezpieczeństwo jest najważniejsze dla wszystkich.  

Ad. 5 

      Pan Zbigniew Rodenko – radny Rady Miejskiej odczytał projekt rezolucji w sprawie 

wyrażenia sprzeciwu wobec działań podejmowanych przez Grupę Azoty Kopalnie  

i Zakłady Chemiczne Siarki „Siarkopol” S.A. dotyczących budowy Kopalni Siarki na 

terenie gminy Połaniec, cyt.  

     ,,Niniejszym dokumentem samorząd i mieszkańcy Miasta i Gminy Połaniec  

po raz kolejny  wyrażają stanowczy sprzeciw wobec działań podejmowanych przez 

Grupę Azoty Kopalnie i Zakłady Chemiczne Siarki „Siarkopol” S.A. dotyczących 

budowy kopalni siarki na terenie gminy Połaniec nieopodal naszych domostw. 

Wnosimy o zaprzestanie wszelkich działań w tym kierunku. Działania Grupy Azoty 

Zakłady Chemiczne Siarki „Siarkopol” S.A. związane z planowaną budową kopalni 

siarki metodą podziemnego wytapiania złoża na złożu „Rudniki 1” oraz „Rudniki 2” na 

terenie gminy Połaniec rozpoczęły się w 2016 roku i od samego początku nie znalazły 

akceptacji wśród społeczeństwa Miasta i Gminy Połaniec. Pomimo spotkań 

organizowanych przez przedstawicieli Grupy Azoty Kopalnie i Zakłady Chemiczne 

Siarki „Siarkopol” S.A. z mieszkańcami, nie rozwiano na nich wątpliwości, przeciwnie, 

https://polaniec.esesja.pl/posiedzenie/9508bea0-e67f-4#collapse4
https://polaniec.esesja.pl/posiedzenie/9508bea0-e67f-4#collapse4
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utwierdziło społeczeństwo w przekonaniu, że to My, mieszkańcy terenów położonych 

najbliżej planowanej kopalni siarki, będziemy musieli borykać się z uciążliwościami 

związanymi z sąsiedztwem pól górniczych, które bez wątpienia wystąpią. Uważamy, że 

mieszkańcom należą się godne i bezpieczne warunki życia, szczególnie teraz, gdy cała 

Europa i świat ogromny nacisk kładzie w kierunku czystego środowiska i bezpiecznych 

warunków życia. Z obawy o pogorszenie warunków dotychczasowego życia i w trosce 

o przyszłe pokolenia kategorycznie nie zgadzamy się na inwestycję dotyczącą budowy 

kopalni siarki na terenie gminy Połaniec. Na spotkaniach z mieszkańcami jak  

i w mediach wielokrotnie padały ze strony przedstawicieli Grupy Azoty zapewnienia, 

że uruchomienie kopalni na terenie gminy Połaniec będzie zależało od spełnienia trzech 

równoważnych czynników. Zarząd deklarował, że w przypadku braku ich spełnienia 

dysponuje alternatywną lokalizacją na innym złożu. Jednym, najważniejszym  

z czynników miała być akceptacja społeczna. Nie jest dla nas zrozumiałe, dlaczego 

Grupa Azoty Kopalnie i Zakłady Chemiczne Siarki „Siarkopol” S.A. mimo braku 

akceptacji wśród społeczeństwa dla tej inwestycji, za wszelką cenę, cały czas podejmuje 

działania w kierunku budowy na terenie gminy Połaniec kopalni siarki. Negatywne 

stanowisko w tej sprawie niejednokrotnie było wyrażane zarówno na spotkaniach, jak  

i w pismach kierowanych do Zarządu Grupy Azoty Kopalnie i Zakłady Chemiczne 

Siarki „Siarkopol” S.A. oraz innych instytucji w tym: Ministerstwa Klimatu i Ochrony 

Środowiska, Świętokrzyskiego Urzędu Wojewódzkiego, Urzędu Marszałkowskiego 

Województwa Świętokrzyskiego, Rady Sejmiku Województwa  Świętokrzyskiego, 

Okręgowego Urzędu Górniczego w Kielcach, Starostwa Powiatowego w Staszowie, 

Rady Powiatu Staszowskiego, Urzędu Miasta i Gminy Połaniec oraz Rady Miejskiej  

w Połańcu. Jako społeczeństwo, absolutnie nie jesteśmy przeciwni rozwojowi 

przemysłu w tym również Grupy Azoty Kopalnie i Zakłady Chemiczne Siarki 

„Siarkopol” S.A., która ma możliwości dalszego rozwoju na innych obszarach złoża 

„Osiek – Baranów”, która w obszarach położonych za Wisłą jest znakomicie 

udokumentowana i nie koliduje jak w Połańcu ze strategicznymi perspektywami 

rozwoju gospodarczego. Wspieramy rozwój gospodarczy naszej gminy, powiatu czy 

województwa, bo przecież od tego, czy będzie wzrost gospodarczy też zależy nasz byt, 

jednocześnie jesteśmy pełni nadziei i głęboko wierzymy w to, iż można innymi w pełni 

akceptowalnymi przez społeczeństwo sposobami doprowadzić do trwałego wzrostu 

gospodarczego, rozwoju naszej gminy, a jednocześnie utrzymać funkcjonowanie Grupy 

Azoty. Strategicznym elementem trwałego rozwoju gospodarczego i bezpieczeństwa 

gospodarczego dla mieszkańców naszej gminy i gmin sąsiednich jest proces 

pozyskiwania inwestorów na świetnie przygotowanych terenach inwestycyjnych.  

Na pozyskanych terenach inwestorzy zobowiązali się do utworzenia min. 400 miejsc 

pracy. Zainteresowanie strefą jest duże, co w perspektywie daje szansę jej 

zagospodarowanie w całości. Tak szybkie tempo zagospodarowania strefy w obecnym 

kształcie wskazuje na potrzebę jej rozszerzenia o kolejne tereny. Dynamiczna 
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perspektywa rozwoju strefy inwestycyjnej gwarantuje stworzenie nowych trwałych 

miejsc pracy na wiele lat i pozytywnie wpływa na rozwój i bezpieczeństwo regionu, co 

w kontekście niepewności trwałości i rozwoju przemysłu energetycznego opartego na 

węglu może być jedynym sposobem zapewnienia mieszkańcom gminy i regionu 

bezpiecznego życia. 

        Inwestycja związana z pozyskaniem siarki metodą podziemnego wytapiania lub 

same przygotowania do niej w bezpośrednim sąsiedztwie tworzą dzisiaj olbrzymie 

niebezpieczeństwo, ponieważ skutkować będą utratą pewnego i wiarygodnego miejsca  

do inwestowania, a w momencie eksploatacji i po jej zakończeniu, spowodują 

degradację środowiska co na dziesiątki lat spowoduje stagnację i brak rozwoju Połańca 

i całego regionu. Do takiej sytuacji doprowadzić nie możemy. Nie możemy zaprzepaścić 

szansy na rozwój, jaki właśnie otwiera się przed naszym regionem i gminą. 

Niniejszym dokumentem chcielibyśmy podkreślić jako społeczeństwo i rada 

gminy, że jesteśmy przeciwni i jeszcze raz mówimy kategoryczne NIE wobec działań 

budowy kopalni siarki na terenie gminy Połaniec.” 

 

Kontynuując p. Radny powiedział, że z perspektywy czasu, różnorodnej korespondencji 

przesyłanej przez Grupę Azoty widać, że Grupie Azoty najlepiej wychodzi 

kwestionowanie wiarygodności uchwał, donosy na p. Burmistrza do p. Premiera, 

Mateusza Morawieckiego. Pismo, które wpłynęło obecnie, pozostawia również do 

oceny społeczeństwa.  

Pan Stanisław Lolo – przewodniczący Rady Miejskiej powiedział, że przedstawiona 

rezolucja jest w słusznej sprawie. Samorząd Połańca już od 2016 roku próbuje 

przeciwstawiać się próbom budowy kopalni siarki. Pan Przewodniczący podkreślał, że 

nie po to budowano tereny inwestycyjne wielkim nakładem finansowym i wielkim 

nakładem pracy. Pamięta jak ciężko było scalić te działki, ale robiono to z myślą o tym, 

by Połaniec miał szansę rozwoju, zdając sobie przy tym sprawę, że elektrownia zamknie 

kiedyś swoją działalność. Pan Przewodniczący dodał, że oby jak najdłużej działała, ale 

alternatywą są te tereny, które skupywano, co do których też były opinie na sesji, po co 

tyle. Pan Przewodniczący podkreślił, że była to przemyślana strategia i nasuwa się 

pytanie, czy Ministerstwo Obrony Narodowej zainteresowałoby się Połańcem, gdyby 

nie było już wykupionych, scalonych 35 – 40 ha gruntów. Skonstatował przy tym, że na 

pewno by nie myśleli o Połańcu. Podkreślił, że działania p. Burmistrza są bardzo dobre 

i trzeba robić wszystko, żeby ta jednostka była, bo wiąże się to z rozwojem Połańca bez 

degradacji. Gmina chce, żeby kopalnia się rozwijała, ale ma alternatywy – nie akurat 

teren Rudnik jest dla nich najważniejszy. Nie wie, dlaczego tak się upierają, bo złoża  

w kierunku Baranowa Sandomierskiego są o wiele lepsze i myśli, że w tamtym kierunku 

może być ten rozwój kopalni, a niekoniecznie tutaj. Pan Przewodniczący powiedział, że 

myśli, iż nie byłoby za dużo firm chętnych do inwestowania w Połańcu na strefach, 

gdzie obok byłaby kopalnia siarki. Podkreślił, że bardzo słuszną decyzją jest to, że Rada 
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Miejska na zakończenie kadencji podejmie taką istotną rezolucję, gdyż jest to ukłon  

w kierunku mieszkańców, szczególnie najbardziej zainteresowanych, których 

reprezentuje p. Radny, Zbigniew Rodenko. Następnie p. Przewodniczący powiedział, że 

myśli, iż przy podpisywaniu umowy z Ministerstwem na sprzedaż tych gruntów, czy  

z instytucją związaną z Ministerstwem Obrony Narodowej, warto byłoby zrobić istotny 

wpis, że w przypadku, gdyby jednostka wojskowa nie powstała, żeby Gmina miała 

prawo pierwokupu tych terenów i za te same pieniądze, za które sprzedaje. Zapytał  

p. Burmistrza, czy coś takiego będzie, bo różnie może być. Może być tak, że może nie 

być tej jednostki, a grunty zostaną sprzedane i później może być taka sytuacja, że 

Ministerstwo sprzeda je komu będzie chciało, a Gmina nie będzie mieć na to wpływu.  

Pan Jacek Nowak – burmistrz Miasta i Gminy powiedział, że gmina robi wszystkie 

starania, aby jednostka wojskowa na terenach inwestycyjnych w Połańcu powstała. 

Pytań nie zgłoszono w związku z tym p. Stanisław Lolo – przewodniczący Rady 

Miejskiej poddał pod głosowanie procedowany projekt rezolucji.  

(Podczas głosowania na sali obecnych było 15. radnych) 

Głosowanie: 

za podjęciem Rezolucji – 12 osób  

(Stanisław Lolo, Krzysztof Zając, Andrzej Wawrzyniec, Małgorzata Dalmata - 

Konwicka, Zbigniew Rodenko, Jacek Mazur, Wanda Kaczmarczyk, Izabela Płonka, 

Zbigniew Porębski, Grzegorz Tomecki, Joanna Witek, Andrzej Baran) 

przeciwko –  

wstrzymało się –  

nie oddało głosu – 3 osoby 

(Krystyna Spała, Paweł Laska, Małgorzata Walenciak) 

Rezolucja Nr 1/2024 została podjęta. 

 

Pan Stanisław Lolo – przewodniczący Rady Miejskiej ogłosił 10 minut przerwy  

w obradach sesji Rady Miejskiej. 

Po przerwie przystąpiono do realizacji porządku obrad. 

 

Ad.6    

a/Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta  

i Gminy Połaniec na lata 2024-2031. 

Wprowadzenia do tematu dokonała p. Małgorzata Żugaj – skarbnik Gminy. Pani 

Skarbnik poprosiła o przyjęcie autopoprawek przedstawionych na Komisjach Rady.  

Pan Stanisław Lolo – przewodniczący Rady Miejskiej poprosił o przedstawienie opinii 

Komisji w sprawie procedowanego projektu uchwały w związku z tym p. Zbigniew 
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Rodenko – przewodniczący wspólnego posiedzenia Komisji Rady poinformował, że 

Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały wraz z autopoprawkami. 

W dyskusji udział wzięli: 

Pan Paweł Laska – radny Rady Miejskiej odnosząc się do budowy ścieżek rowerowych 

– kwota 225 000 zł zapytał, jaka to ścieżka, w związku z tym p. Jarosław Kądziela – 

zastępca Burmistrza Miasta i Gminy powiedział, że są to środki zabezpieczenie do 

umowy na odcinek ścieżki od ul. Jan Pawła II, poprzez ul. Czarnieckiego, wzdłuż drogi 

krajowej, potem do następnego ronda na most i do Elektrowni Połaniec. Na pytanie  

p. Radnego, czy Gmina Połaniec składała wniosek i uzyskała jakiekolwiek 

dofinansowanie na tę ścieżkę rowerową, p. Zastępca powiedział, że gmina składała 

wniosek i niedawno otrzymała 5 800 000 zł na tę inwestycję. 

Pan Stanisław Lolo – przewodniczący Rady Miejskiej zapytał co ze stawami, które 

znajdują się na tym obszarze, w związku z tym p. Zastępca powiedział, że są dwa stawy, 

które są odmulane i umacniane. Pan Burmistrz, Jacek Nowak dodał, że gmina na 

zagospodarowanie, prace remontowe i odmulanie tych stawów otrzymała 100% 

dofinansowania.  

Pan Andrzej Wawrzyniec – radny Rady Miejskiej zapytał, czy brzegi tych stawów będą 

czymś wykładane, wzmacniane, czy będzie natura, w związku z tym p. Zastępca 

powiedział, że brzegi będą zabezpieczone zgodnie ze sztuką budowlaną. 

Po zakończeniu dyskusji p. Stanisław Lolo – przewodniczący Rady Miejskiej poddał 

pod głosowanie procedowany projekt uchwały.  

(Podczas głosowania na sali obecnych było 15. radnych) 

Głosowanie: 

za podjęciem uchwały – 15 osób (jednogłośnie) 

wraz z autopoprawkami 

(Stanisław Lolo, Krzysztof Zając, Andrzej Wawrzyniec, Małgorzata Dalmata - 

Konwicka, Małgorzata Walenciak, Zbigniew Rodenko, Jacek Mazur, Wanda 

Kaczmarczyk, Izabela Płonka, Zbigniew Porębski, Grzegorz Tomecki, Joanna Witek, 

Andrzej Baran, Krystyna Spała, Paweł Laska) 

Uchwała Nr XCIX/661/2024 została podjęta. 

 

b/Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Miasta i Gminy Połaniec na 2024 

rok. 

     Wprowadzenia do tematu dokonała p. Małgorzata Żugaj – skarbnik Gminy. Pani 

Skarbnik poprosiła o przyjęcie autopoprawek przedstawionych na Komisjach Rady.  

Głos zabrała p. Magdalena Góral – prezes PGK, która poinformowała, że na stronie 

internetowej PGK w Połańcu do publicznej wiadomości została podana podwyżka ceny 
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za energię cieplną, która będzie obowiązywała od 1 kwietnia 2024 r. na okres jednego 

roku. Podwyżka jest podwyżką dosyć skromną, minimalną, bazującą na taryfie, którą 

ma zatwierdzoną Enea Elektrownia Połaniec. Na ten rok elektrownia nie ma jeszcze 

zatwierdzonej taryfy. W momencie, kiedy spółka otrzyma informację, że dla Enei 

Elektrownia Połaniec taryfa została zatwierdzona, spółka jest zobowiązana do tego, 

żeby tę taryfę zweryfikować. Podwyżki dla poszczególnych grup odbiorców mają się w 

ten sposób, że dla grupy pierwszej, czyli gospodarstw i domów jednorodzinnych taryfa 

została zmniejszona o 0,82 zł na 1 GJ i zatwierdzona, czyli za ciepło w gospodarstwach 

domowych, domkach jednorodzinnych tam, gdzie każdy ma indywidualną 

wymiennikownię cena została zmniejszona o 0,82 zł. Natomiast w grupie drugiej, 

przedsiębiorstwa, firmy i instytucje, gdzie jest 31 odbiorców, wzrost ceny tj. 1,66 zł na 

GJ. Grupa trzecia, czyli spółdzielnie mieszkaniowe, bloki i osiedle 2,05 zł. Jeśli chodzi 

o podwyżkę na jednego mieszkańca to jest odpowiednio za kW – 1,90 zł w grupie 

pierwszej, w grupie drugiej + 2,75 zł łącznie i w grupie trzeciej 0,17zł na jednego 

mieszkańca na miesiąc. Pani Prezes dodała, że prześledziła mnóstwo taryf na energię 

cieplną zatwierdzonych przez prezesa Urzędu Regulacji Energetyki i zachęca do 

skorzystania ze strony internetowej BIP-u Urzędu Regulacji Energetyki, z uwagi na to, 

że prezes robi każdego roku podsumowanie zatwierdzenia wszystkich taryf 

obowiązujących w całej Polsce. Na ten rok nie ma jeszcze takiego podsumowania, ale 

w roku poprzednim generalnie w całej Polsce przedsiębiorstwa, które dostarczają 

energię cieplną były zobligowane i tak zrobiły, że cena za energię cieplną została 

podwyższona prawie o 40%. Na ten moment prezes Urzędu Regulacji Energetyki 

jeszcze takiego raportu nie przedstawił. PGK dostało pismo w październiku ubiegłego 

roku z Enei o podwyżce i ta podwyżka miała wynosić około 46%, natomiast ona nie jest 

wkalkulowana w obecną taryfę ceny za energię cieplną z uwagi na to, że spółka PGK 

może jako przedsiębiorstwo posługiwać się tylko i wyłącznie taryfą zatwierdzoną przez 

prezesa Urzędu Regulacji Energetyki. 

Pan Stanisław Lolo – przewodniczący Rady Miejskiej powiedział, że rozumie, iż ta 

niezbyt duża podwyżka dotyczy tylko jednego roku, w związku z tym p. Prezes 

poinformowała, że ceny na energię cieplną są zatwierdzane na okres jednego roku i to 

dla wszystkich przedsiębiorstw, nie tylko dla PGK, ale również dla Enei i dla 

pozostałych przedsiębiorstw, które dostarczają energię cieplną. To się oczywiście 

przesuwa, bo poprzednia taryfa obowiązywała od 1 lutego, ale w tym roku ten czas się 

przesunął. Kiedy bowiem spółka składa wniosek o zatwierdzenie taryfy, to nie jest tak, 

że prezes Regulacji nie wzywa spółki do usunięcia braków formalnych,  

o wytłumaczenie się z każdej pozycji kosztowej. W związku z tym procedowanie taryfy 

trwa ok. 3 miesięcy. Spółka złożyła dokumenty w odpowiednio wczesnym terminie, 

przy czym prezes URE w trzech wezwaniach wzywał spółkę do zweryfikowania 

kosztów zanim zatwierdził tę taryfę, która będzie obowiązywać i obowiązuje od  

1 kwietnia 2024 r. Poprzednia obowiązywała od 1 lutego 2023 r., więc te czasookresy 
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nie są równe z uwagi na proces zatwierdzania taryf, gdzie prezes Urzędu Regulacji 

Energetyki dopytuje o każdą jedną składową ceny i weryfikuje je na podstawie 

dokumentów finansowych, które otrzymuje ze spółki, czyli bilans, rachunki zysków  

i strat, aby potwierdzić sobie, czy koszty przedstawione w nowej taryfie są adekwatne 

do taryfy, którą procedują.  

Pan Stanisław Lolo – przewodniczący Rady Miejskiej poprosił o przedstawienie opinii 

Komisji w sprawie procedowanego projektu uchwały w związku z tym p. Zbigniew 

Rodenko – przewodniczący wspólnego posiedzenia Komisji Rady poinformował, że 

Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały wraz z autopoprawkami.  

W dyskusji udział wzięli: 

Pan Jacek Nowak – burmistrz Miasta i Gminy zapytał o planowane stawki opłat za 

energię cieplną z Enea Elektrownia Połaniec na dzień obecny, jakby to również się 

przedstawiało w przełożeniu na moc cieplną, na taryfy. 

Pani Magdalena Góral – prezes PGK poinformowała, że z pisma, które spółka oficjalnie 

otrzymała od Enei Elektrownia Połaniec, jest średni wzrost generalnie na wszystkich 

składnikach za energię cieplną, czyli cena za moc zamówioną, za cenę ciepła i nośnika 

ciepła - to były wzrosty ok. 46%, ale one nie za skutkowały jeszcze niczym, ponieważ 

Elektrownia jeszcze nie ma zatwierdzonej taryfy. Nie wiadomo, czy prezes URE 

zatwierdzi w takiej wysokości, jakiej elektrownia planowała, czy elektrownia będzie 

miała mniejszą cenę. Tu p. Burmistrz powiedział, że teraz jest nowy zarząd Enea 

Elektrownia Połaniec i może warto byłoby zwrócić się do zarządu spółki, bo gmina na 

pewno nie zgadza się na tak drastyczne podwyżki. W związku z tym p. Prezes 

poinformowała, że tak uczyniono. W ślad za pismem, które spółka otrzymała z Enei, 

napisano stanowczy protest ku tak drastycznym podwyżkom za energię cieplną.  

W odpowiedzi na pismo, elektrownia wystosowała bardzo formalną informację, że też 

Enea musi się pilnować i stosować do przepisów regulatora i że tak wychodzi ze stawek 

zawartych w Urzędzie Regulacji Energetyki. Pani Prezes dodała, że spółka będzie się 

zwracać o to, żeby ceny energii cieplnej były jak najmniej podwyższane i odczuwalne 

przez mieszkańców. 

Pan Stanisław Lolo – przewodniczący Rady Miejskiej powiedział, że tak naprawdę to 

jest takie odroczenie w czasie i jest to niepokojące. Podkreślił, że należy rozmawiać  

z nowym zarządem, bo trudno sobie wyobrazić, żeby były podwyżki o ponad 40%. Tu 

p. Prezes dodała, że rok rocznie ceny energii cieplnej w Połańcu są procedowane  

w URE. To nie jest tak, że w tym roku tak jest, czy w poprzednim. To jest proces stały. 

Spółka co roku jest zobowiązana do tego, żeby zatwierdzać taryfy. Każde 

przedsiębiorstwo, które dostarcza energię cieplną jest zobowiązane do złożenia wniosku 

taryfowego do prezesa URE. To nie są tylko podwyżki cen za energię cieplną. Jeśli 

chodzi o grupę pierwszą, czyli domki jednorodzinne, okazało się z kosztów, które 
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przedstawiono, że ta grupa akurat zyskała, bo odbiorcy będą płacić o 0,82 zł mniej niż 

dotychczas. Jak się prześledzi wszystkie te taryfy, które są opublikowane na stronie 

prezesa Regulacji Energetyki, gmina Połaniec nie odstaje od cen, które obowiązują  

w Staszowie, w Sandomierzu, Mielcu. Są na bardzo podobnym poziomie. Przeglądała 

taryfę, którą zatwierdziło URE w Sandomierzu i tam wszystkie wskaźniki, przynajmniej 

o 20% są wyższe niż w Połańcu.  

Pan Jacek Nowak – burmistrz Miasta i Gminy powiedział, że potrzebne jest spotkanie, 

jeśli chodzi o taryfy, bo jeśli wniosek taryfowy zostanie zatwierdzony przez prezesa 

URE, to p. Prezes będzie musiała na tym wniosku taryfowym realizować wszystkie 

podwyżki a obecnie z tego co p. Prezes przedstawia, spółka PGK oparła się na wniosku 

taryfowym z 2023 r., który jest zatwierdzony i dobrze, że akurat w tych grupach 

taryfowych jest niżej. Natomiast jeśli chodzi o Sandomierz, to wniesiono tam wiele 

innowacji w system i dlatego obniżano ciepło na terenie Sandomierza dla grup, dla 

których te innowacje były wprowadzone. Natomiast trzeba wiedzieć, że te stawki to są 

jedne jako moc zamówiona, druga stawka jako energia cieplna. Pan Burmistrz 

zawnioskował o spotkanie z prezesem Enea Elektrownia Połaniec przy udziale spółki 

PGK Połaniec. 

Pan Krzysztof Zając – wiceprzewodniczący Rady Miejskiej powiedział, że reasumując, 

jeżeli zostanie zatwierdzona taryfa dla Elektrowni jako wytwórcy i ceny pójdą w górę, 

to i gmina podniesie ceny w górę. Tu p. Prezes potwierdziła, że spółka jest do tego 

zobowiązana. Jeśli wzrasta cena paliwa, cena energii elektrycznej, najniższa krajowa, 

to każdy przedsiębiorca jest zobowiązany przepisami prawa do tego, żeby weryfikować 

swoje stawki cen, za które sprzedaje energię cieplną i każdą inną usługę, bo w tej chwili 

żadnego przedsiębiorcy nie stać i na pewno w przyszłości też nie będzie stać, żeby do 

tego dokładać. Cena musi być adekwatna do świadczonych usług i powinna również 

uwzględniać tzw. amortyzację, którą należy odkładać, a to wszystko po to, żeby było na 

odnawianie majątku. Na to wszystko muszą być pieniądze. Pani Prezes podziękowała 

samorządowi Połańca za to, że ciągle podejmuje starania dotyczące modernizacji sieci 

ciepłowniczej. Z Polskiego Ładu będzie wykonywana modernizacja części sieci 

ciepłowniczej (ok. 1 km) przy ul. Kosynierów, ul. Witosa, ul. Kilińskiego. Będzie 

zmodernizowana czy wyłączona z obiegu wymiennikownia nr 5 przy ul. Kosynierów, 

co spowoduje, że mieszkańcy z bloków przy ul. Kosynierów, ul. Witosa jak i ul. Kubika 

wejdą w taryfę nr 1, czyli tę taryfę, w której teraz jest zatwierdzona mniejsza cena. Jest 

to jednak długotrwały proces i bardzo kosztowny. Gmina złożyła również wniosek  

z programu Feniks na dofinansowanie modernizacji i przebudowy sieci ciepłowniczej, 

czyli wymiennikowni W2 i tym samym odłączenia tej wymiennikowni i podłączenia  

w jakby nowy system ciepłowniczy ul. Kołłątaja, ul. Kościuszki – ok. 17 bloków. Czeka 

na informacje z Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska, bo pod koniec marca 

został złożony wniosek na kolejny etap modernizacji sieci ciepłowniczej. To wszystko 
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się przedkłada na cenę jednostkową za ciepło. Życie nie lubi próżni, zwyczajnie  

w świecie na wszystko są potrzebne pieniądze. Dobrze, że się pojawiły środki na to, że 

można z tego skorzystać, bo spółki jeszcze przez bardzo długie lata nie będzie stać na 

to, żeby można było choćby w jednym roku wymienić 5 km takiej sieci ciepłowniczej.  

To są ogromne koszty wymiany węzłów i przebudowy sieci. Dzisiaj pewnie by nie było 

tematu, gdyby doszła do realizacji inwestycja z lat poprzednich, gdzie było zaplanowane 

uciepłownienie całego Połańca, modernizacja. Dobrze, że się pojawiają środki i jest 

nadzieja na to, że powoli będzie można dążyć ku temu, aby modernizować tę sieć 

ciepłowniczą i żeby nie było tych strat, a tym samym, żeby ceny były adekwatne do 

świadczonych usług.  

Pan Krzysztof Zając – wiceprzewodniczący Rady Miejskiej skonstatował, że inwestując  

w instalacje, zmniejszając stratę, może nie obniży się ceny, ale z perspektywy czasu 

będzie można się starać utrzymać cenę. 

Pan Andrzej Wawrzyniec – radny Rady Miejskiej zapytał, czy p. Prezes ma wiedzę 

odnośnie strat na przesyłach, czy są jakieś mapki, na których odcinkach w pierwszej 

kolejności trzeba wymieniać ciepłociągi. Proces nie jest łatwy, ale trzeba usiąść do stołu 

i rozmawiać, żeby udało się uzyskać pozytywny efekt, żeby mieszkańcy płacili na tym 

samym poziomie co płacą, ewentualnie, jeżeli by się jakąś złotówkę udało obniżyć, to 

chwała wszystkim. Wiadomo, że nie będzie tak, że żadnych strat nie będzie, bo zawsze 

są jakieś straty, zwłaszcza w okresie zimowym widać, które ciepłociągi są nieszczelne, 

ponieważ topnieje śnieg. Tu p. Prezes poinformowała, że wymiennikownia W5 i W2, to 

są dwa newralgiczne punkty, od których spółka zaczyna. Tu są największe straty i stąd 

inwestycja właśnie w tych miejscach, a nie w innych. Na tych ciepłociągach już nie ma 

żadnej izolacji – są jedne z najstarszych. Odnosząc się do strat, p. Prezes poinformowała, 

że Urząd Regulacji Energetyki nie pozwala, żeby sobie straty gdziekolwiek 

wkalkulować. Kiedy spółka wykazuje straty, URE wzywa do szukania oszczędności, 

budowania planu, modernizacji sieci ciepłowniczej. W momencie podjęcia jakichś 

kroków URE w jakimś niewielkim procencie to uznaje. Było tak, teraz gdy został 

wymieniony niewielki fragment przy ul. Czarnieckiego i przez mały plac targowy.  Przy 

modernizacji placu targowego jest wzięta pod uwagę wymiana kolejnego fragmentu. Tu 

p. Prezes złożyła podziękowania dla Urzędu Miasta i Gminy, że oprócz remontu 

wizualnego, odbędą się również remonty tego, co się znajduje pod ziemią, czyli sieć 

ciepłownicza, sieć kanalizacyjna i sieć wodociągowa.  

Pan Paweł Laska – radny Rady Miejskiej zapytał, ile spółka PGK zakupiła GJ od 

Elektrowni Połaniec i ile odsprzedała w ubiegłym roku. Tu p. Prezes poinformowała, że 

w ubiegłym roku zamówione było 103 GJ, a sprzedano ponad 99 GJ. Następnie p. Radny 

zapytał, czy rurociąg od Elektrowni Połaniec do miasta był remontowany. Tu p. Prezes 

powiedziała, że nie. Jest izolacja. Tu p. Radny powiedział, że z pisma z 2021 z PGK 

uzyskał informacje, że ten 7 km odcinek generuje największe straty ciepła. Tu p. Prezes 
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powiedziała, że to prawda. Dzieje się tak dlatego, że nie ma tam odbiorców. Trzeba 

wiedzieć, że te sieci ciepłownicze, gdzie jest zwarta zabudowa generują mniejsze straty. 

Tu jest 7 km i po drodze nie ma żadnego odbiorcy, a to są potężne straty.  Pani Prezes 

dodała, że wraz z p. Burmistrzem w ubiegłym roku podjęli starania i teraz wrócą  

do tematu, gdyż ok. 300 m sieci ciepłowniczej znajduje się w kanale technologicznym 

Enea Elektrownia Połaniec, do którego gmina nie ma dostępu. Czasem pojawi się jakaś 

awaria i zanim spółka do tego dotrze, to też wymaga czasu. Wiele różnych czynników 

wpływa na straty, ale rzeczywiście na sieciach, gdzie nie ma zwartej zabudowy, gdzie 

są długie odcinki, z których nie korzystają odbiorcy, również generowane są straty bez 

względu na to, czy ta izolacja jest taka, czy inna. Następnie p. Radny zapytał, czym był 

spowodowany zakup mniejszej ilości GJ. Na przykład w 2020 r. -141 000 GJ, 2019 – 

140 000 GJ, a teraz tylko 103 000 GJ, w związku z tym p. Prezes powiedziała, że jest to 

spowodowane tym, że gro odbiorców indywidualnych korzysta z tzw. Czystego 

Powietrza, w ramach którego montuje pompy ciepła, panele fotowoltaiczne i szuka 

innych rozwiązań. Trzeba wiedzieć, że na terenie Połańca jest również możliwość 

podłączenia się do sieci ciepłowniczej gazowej i z tego również mieszkańcy korzystają. 

To wszystko przedkłada się na mniejszą sprzedaż, a tym samym mniejszy zakup przez 

spółkę. 

Pan Jacek Nowak – burmistrz Miasta i Gminy przypomniał, że taryfa i ta cena ogólna, 

która składa się na wszystkie składowe, to jest jedna taryfa, która jest zatwierdzana dla 

Enea Elektrownia Połaniec i w ślad za tym idzie dystrybucja. Dystrybucja też jest 

zatwierdzana przez URE. W niektórych miastach jest tak, że jest wytwórca i dystrybutor 

ten sam. W Połańcu wytwórcą jest Enea Elektrownia Połaniec, natomiast dystrybucją 

zajmuje się Przedsiębiorstwo Gospodarki Komunalnej, gdzie ma regulator i stosowne 

rozporządzenia. Na pewno trzeba się liczyć z tym, że wdrożenia typu Czyste Powietrze, 

czy inne programy, jeśli chodzi też o spółdzielnię, gdzie te obiekty zostają docieplone, 

mniejsza ilość ciepła, łagodniejsze zimy, to również jest z tym związane, że moc 

zamówiona będzie mniejsza. Pan Burmistrz dodał, że jedna z firm na strefie zwróciła 

się z wnioskiem o podanie dość dużej ilości ciepła na strefę, co też troszeczkę by 

zmniejszyło straty. Trzeba szukać wszystkich środków na wymianę systemu, jak i na 

modernizację i rozbudowę, bo są miejscowości położone wzdłuż rurociągu, np. w Łęgu, 

gdzie miejscowość można podłączyć do tego systemu i ten system może pracować 

jeszcze bardziej bezpiecznie i wydajnie. Tu p. Prezes powiedziała, że spółka zachęca 

mieszkańców, u których jest taka możliwość, żeby przyłączali się do sieci 

ciepłowniczej, bo również do wybudowania takiego przyłącza mogą skorzystać  

z dofinansowania z Czystego Powietrza. Odnosząc się do kwestii inwestora 

powiedziała, że zapotrzebowanie na energię cieplną ma bardzo duże, w przybliżeniu to 

jest 1,2 MW, tj. jak na osiedle 150 domków jednorodzinnych. To jest bardzo duży  

i poważny odbiorca, któremu życzy powodzenia i aby jak najszybciej sprowadził się tu 

w nasze rejony, żeby inwestycja poszła jak najlepiej. 
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Po zakończeniu dyskusji p. Stanisław Lolo – przewodniczący Rady Miejskiej poddał 

pod głosowanie procedowany projekt uchwały. 

(Podczas głosowania na sali obecnych było 15. radnych) 

Głosowanie: 

za podjęciem uchwały – 15 osób (jednogłośnie) 

wraz z autopoprawkami 

(Stanisław Lolo, Krzysztof Zając, Andrzej Wawrzyniec, Małgorzata Dalmata - 

Konwicka, Małgorzata Walenciak, Zbigniew Rodenko, Jacek Mazur, Wanda 

Kaczmarczyk, Izabela Płonka, Zbigniew Porębski, Grzegorz Tomecki, Joanna Witek, 

Andrzej Baran, Krystyna Spała, Paweł Laska) 

Uchwała Nr XCIX/662/2024 została podjęta. 

 

c/Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XCVI/649/2024 Rady Miejskiej  

   w Połańcu z dnia 12 marca 2024 roku w sprawie   określenia szczegółowych zasad,  

   sposobu i trybu umarzania, odraczania lub rozkładania na raty spłat należności  

   pieniężnych mających charakter cywilnoprawny, przypadających Gminie  

   Połaniec i jej jednostkom podległym oraz określenia warunków dopuszczalności  

   pomocy publicznej w przypadkach, w których ulga stanowić będzie pomoc  

   publiczną oraz wskazania organów do tego uprawnionych. 

 

Wprowadzenia do tematu dokonała p. Małgorzata Żugaj – skarbnik Gminy.  

Pan Stanisław Lolo – przewodniczący Rady Miejskiej poprosił o przedstawienie opinii 

Komisji w sprawie procedowanego projektu uchwały w związku z tym p. Zbigniew 

Rodenko – przewodniczący wspólnego posiedzenia Komisji Rady poinformował, że 

Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

Pytań nie zgłoszono w związku z tym p. Stanisław Lolo – przewodniczący Rady 

Miejskiej poddał pod głosowanie procedowany projekt uchwały.  

(Podczas głosowania na sali obecnych było 15. radnych) 

Głosowanie: 

za podjęciem uchwały – 15 osób (jednogłośnie) 

(Stanisław Lolo, Krzysztof Zając, Andrzej Wawrzyniec, Małgorzata Dalmata - 

Konwicka, Małgorzata Walenciak, Zbigniew Rodenko, Jacek Mazur, Wanda 

Kaczmarczyk, Izabela Płonka, Zbigniew Porębski, Grzegorz Tomecki, Joanna Witek, 

Andrzej Baran, Krystyna Spała, Paweł Laska) 

Uchwała Nr XCIX/663/2024 została podjęta. 
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d/Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Lokalnego programu wspierania edukacji  

   uzdolnionych dzieci i młodzieży pobierających naukę w szkołach podstawowych  

   na terenie Gminy Połaniec, bez względu na miejsce zamieszkania. 

 

     Wprowadzenia do tematu dokonała p. Barbara Rajca – kierownik ref. Spraw 

Obywatelskich, Oświaty i Wychowania. 

Pan Stanisław Lolo – przewodniczący Rady Miejskiej poprosił o przedstawienie opinii 

Komisji w sprawie procedowanego projektu uchwały w związku z tym p. Zbigniew 

Rodenko – przewodniczący wspólnego posiedzenia Komisji Rady poinformował, że 

Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

Pytań nie zgłoszono w związku z tym p. Stanisław Lolo – przewodniczący Rady 

Miejskiej poddał pod głosowanie procedowany projekt uchwały.  

(Podczas głosowania na sali obecnych było 15. radnych) 

Głosowanie: 

za podjęciem uchwały – 15 osób (jednogłośnie) 

(Stanisław Lolo, Krzysztof Zając, Andrzej Wawrzyniec, Małgorzata Dalmata - 

Konwicka, Małgorzata Walenciak, Zbigniew Rodenko, Jacek Mazur, Wanda 

Kaczmarczyk, Izabela Płonka, Zbigniew Porębski, Grzegorz Tomecki, Joanna Witek, 

Andrzej Baran, Krystyna Spała, Paweł Laska) 

Uchwała Nr XCIX/664/2024 została podjęta. 

 

e/Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu przyznawania stypendium  

   Burmistrza Miasta i Gminy Połaniec w ramach Lokalnego programu wspierania  

   edukacji uzdolnionych dzieci i młodzieży pobierających naukę w szkołach  

   podstawowych na terenie Gminy Połaniec, bez względu na miejsce zamieszkania. 

 

     Wprowadzenia do tematu dokonała p. Barbara Rajca – kierownik ref. Spraw 

Obywatelskich, Oświaty i Wychowania. 

Pan Stanisław Lolo – przewodniczący Rady Miejskiej poprosił o przedstawienie opinii 

Komisji w sprawie procedowanego projektu uchwały w związku z tym p. Zbigniew 

Rodenko – przewodniczący wspólnego posiedzenia Komisji Rady poinformował, że 

Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

Pytań nie zgłoszono w związku z tym p. Stanisław Lolo – przewodniczący Rady 

Miejskiej poddał pod głosowanie procedowany projekt uchwały.  

(Podczas głosowania na sali obecnych było 15. radnych) 

Głosowanie: 

za podjęciem uchwały – 15 osób (jednogłośnie) 
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(Stanisław Lolo, Krzysztof Zając, Andrzej Wawrzyniec, Małgorzata Dalmata - 

Konwicka, Małgorzata Walenciak, Zbigniew Rodenko, Jacek Mazur, Wanda 

Kaczmarczyk, Izabela Płonka, Zbigniew Porębski, Grzegorz Tomecki, Joanna Witek, 

Andrzej Baran, Krystyna Spała, Paweł Laska) 

Uchwała Nr XCIX/665/2024 została podjęta. 

 

f/Podjęcie uchwały w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych oraz  

  ustalenia ich przebiegu. 

 

     Wprowadzenia do tematu dokonała p. Danuta Bobrowska – kierownik ref. 

Techniczno – Inwestycyjnego. 

Pan Stanisław Lolo – przewodniczący Rady Miejskiej poprosił o przedstawienie opinii 

Komisji w sprawie procedowanego projektu uchwały w związku z tym p. Zbigniew 

Rodenko – przewodniczący wspólnego posiedzenia Komisji Rady poinformował, że 

Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

Pytań nie zgłoszono w związku z tym p. Stanisław Lolo – przewodniczący Rady 

Miejskiej poddał pod głosowanie procedowany projekt uchwały.  

(Podczas głosowania na sali obecnych było 15. radnych) 

Głosowanie: 

za podjęciem uchwały – 15 osób (jednogłośnie) 

(Stanisław Lolo, Krzysztof Zając, Andrzej Wawrzyniec, Małgorzata Dalmata - 

Konwicka, Małgorzata Walenciak, Zbigniew Rodenko, Jacek Mazur, Wanda 

Kaczmarczyk, Izabela Płonka, Zbigniew Porębski, Grzegorz Tomecki, Joanna Witek, 

Andrzej Baran, Krystyna Spała, Paweł Laska) 

Uchwała Nr XCIX/666/2024 została podjęta. 

 

g/Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy skwerowi położonemu w Połańcu  

   u zbiegu ulic Hugona Kołłątaja i Królowej Jadwigi. 

 

     Wprowadzenia do tematu dokonała p. Bogumiła Niespodziewana – sekretarz Gminy.  

 

Pan Stanisław Lolo – przewodniczący Rady Miejskiej poprosił o przedstawienie opinii 

Komisji w sprawie procedowanego projektu uchwały w związku z tym p. Zbigniew 

Rodenko – przewodniczący wspólnego posiedzenia Komisji Rady poinformował, że 

Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

Pytań nie zgłoszono w związku z tym p. Stanisław Lolo – przewodniczący Rady 

Miejskiej poddał pod głosowanie procedowany projekt uchwały.  

(Podczas głosowania na sali obecnych było 15. radnych) 

Głosowanie: 
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za podjęciem uchwały – 15 osób (jednogłośnie) 

(Stanisław Lolo, Krzysztof Zając, Andrzej Wawrzyniec, Małgorzata Dalmata - 

Konwicka, Małgorzata Walenciak, Zbigniew Rodenko, Jacek Mazur, Wanda 

Kaczmarczyk, Izabela Płonka, Zbigniew Porębski, Grzegorz Tomecki, Joanna Witek, 

Andrzej Baran, Krystyna Spała, Paweł Laska) 

Uchwała Nr XCIX/667/2024 została podjęta. 

 

h/Podjęcie uchwały w sprawie sprzedaży gruntów położonych w Połańcu przy ulicy  

   Działkowców w trybie bezprzetargowym na rzecz właścicieli nieruchomości  

   przyległych. 

 

Wprowadzenia do tematu dokonała p. Agnieszka Pasek – kierownik ref. Mienia 

Komunalnego. 

 

Pan Stanisław Lolo – przewodniczący Rady Miejskiej poprosił o przedstawienie opinii 

Komisji w sprawie procedowanego projektu uchwały w związku z tym p. Zbigniew 

Rodenko – przewodniczący wspólnego posiedzenia Komisji Rady poinformował, że 

Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

Pytań nie zgłoszono w związku z tym p. Stanisław Lolo – przewodniczący Rady 

Miejskiej poddał pod głosowanie procedowany projekt uchwały.  

(Podczas głosowania na sali obecnych było 15. radnych) 

Głosowanie: 

za podjęciem uchwały – 15 osób (jednogłośnie) 

(Stanisław Lolo, Krzysztof Zając, Andrzej Wawrzyniec, Małgorzata Dalmata - 

Konwicka, Małgorzata Walenciak, Zbigniew Rodenko, Jacek Mazur, Wanda 

Kaczmarczyk, Izabela Płonka, Zbigniew Porębski, Grzegorz Tomecki, Joanna Witek, 

Andrzej Baran, Krystyna Spała, Paweł Laska) 

Uchwała Nr XCIX/668/2024 została podjęta. 

 

i/Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wniesienie przez Gminę Połaniec  

  wkładu niepieniężnego do spółki SIM SMS Spółki z ograniczoną  

  odpowiedzialnością z siedzibą w Jędrzejowie w postaci praw własności  

  nieruchomości położonych w Połańcu. 

 

Wprowadzenia do tematu dokonała p. Agnieszka Pasek – kierownik ref. Mienia 

Komunalnego.  

 

Pan Stanisław Lolo – przewodniczący Rady Miejskiej poprosił o przedstawienie opinii 

Komisji w sprawie procedowanego projektu uchwały w związku z tym p. Zbigniew 
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Rodenko – przewodniczący wspólnego posiedzenia Komisji Rady poinformował, że 

Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

Pytań nie zgłoszono w związku z tym p. Stanisław Lolo – przewodniczący Rady 

Miejskiej poddał pod głosowanie procedowany projekt uchwały.  

(Podczas głosowania na sali obecnych było 15. radnych) 

Głosowanie: 

za podjęciem uchwały – 15 osób (jednogłośnie) 

(Stanisław Lolo, Krzysztof Zając, Andrzej Wawrzyniec, Małgorzata Dalmata - 

Konwicka, Małgorzata Walenciak, Zbigniew Rodenko, Jacek Mazur, Wanda 

Kaczmarczyk, Izabela Płonka, Zbigniew Porębski, Grzegorz Tomecki, Joanna Witek, 

Andrzej Baran, Krystyna Spała, Paweł Laska) 

Uchwała Nr XCIX/669/2024 została podjęta. 

 

j/Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia planu ogólnego 

Miasta i Gminy Połaniec. 

  

    Wprowadzenia do tematu dokonała p. Małgorzata Kruzel – Witek – kierownik ref. 

Gospodarki Przestrzennej i Ochrony Środowiska. 

 

Pan Stanisław Lolo – przewodniczący Rady Miejskiej poprosił o przedstawienie opinii 

Komisji w sprawie procedowanego projektu uchwały w związku z tym p. Zbigniew 

Rodenko – przewodniczący wspólnego posiedzenia Komisji Rady poinformował, że 

Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

Pytań nie zgłoszono w związku z tym p. Stanisław Lolo – przewodniczący Rady 

Miejskiej poddał pod głosowanie procedowany projekt uchwały.  

(Podczas głosowania na sali obecnych było 15. radnych) 

Głosowanie: 

za podjęciem uchwały – 15 osób (jednogłośnie) 

(Stanisław Lolo, Krzysztof Zając, Andrzej Wawrzyniec, Małgorzata Dalmata - 

Konwicka, Małgorzata Walenciak, Zbigniew Rodenko, Jacek Mazur, Wanda 

Kaczmarczyk, Izabela Płonka, Zbigniew Porębski, Grzegorz Tomecki, Joanna Witek, 

Andrzej Baran, Krystyna Spała, Paweł Laska) 

Uchwała Nr XCIX/670/2024 została podjęta. 

 

Pan Stanisław Lolo – przewodniczący Rady Miejskiej ogłosił 10 minut przerwy  

w obradach sesji Rady Miejskiej. 

Po przerwie przystąpiono do realizacji porządku obrad. 
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Ad. 7 

    Przedstawienia Oceny Zasobów Pomocy Społecznej za 2023 rok dokonała p. Ewa 

Tomalska – kierownik OPS. 

(Ocena Zasobów Pomocy Społecznej za 2023 rok znajduje się w dokumentacji Biura 

Rady Miejskiej) 

Ad. 8 

   Sprawozdanie z realizacji Programu Współpracy Miasta i Gminy Połaniec  

z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność 

pożytku publicznego, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r.  

o działalności pożytku publicznego i wolontariacie za rok 2023 przedstawiła p. Anna 

Winnicka – kierownik ref. Organizacyjnego, Komunikacji i Spraw Społecznych. 

Ad. 9 

    Informację z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii w roku 2023 

przedstawiła p. Anna Winnicka – kierownik ref. Organizacyjnego, Komunikacji i Spraw 

Społecznych. 

Ad.10 

    Informacje bieżące z pracy: przewodniczącego Rady Miejskiej, burmistrza Miasta  

i Gminy, informacje o realizacji inwestycji w okresie międzysesyjnym oraz pracach 

poszczególnych Komisji Rady Miejskiej w okresie międzysesyjnym. 

Pan Stanisław Lolo – przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że w okresie 

międzysesyjnym oprócz obowiązków, które bezpośrednio wynikają z pełnionej 

funkcji, reprezentował Radę Miejską w spotkaniach:  

-podpisanie umowy na wykonanie renowacji parku w miejscowości Ruszcza oraz 

pełnienie  

 obowiązków inspektora nadzoru nad realizacją renowacji, 

-VI sesja Rady Seniorów Miasta i Gminy Połaniec, 

-śniadanie wielkanocne w WTZ, ŚDS, 

-Złote gody w gminie Połaniec – jubileusz 50 wspólnych lat, 

-trzy sesje zwołane w trybie nadzwyczajnym. 

  

Pan Przewodniczący poinformował, że spotykał się z mieszkańcami, interweniował  

w różnych sprawach związanych z bezpieczeństwem mieszkańców, porządkiem oraz 

jakością wykonywanych usług. Jest w kontakcie z p. Burmistrzem i p. Zastępcą.  
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Pan Jacek Nowak – burmistrz Miasta i Gminy przedstawił informację z pracy  

w okresie międzysesyjnym, którą można odsłuchać:  

https://esesja.tv/transmisja/50651/sesja-nr-xcix-w-dniu-29-kwietnia-2024-godz-

1000.htm (2:56:48) 

Pan Jarosław Kądziela – z - ca Burmistrza Miasta i Gminy przedstawił informacje 

dotyczące realizacji inwestycji, które można odsłuchać: 

https://esesja.tv/transmisja/50651/sesja-nr-xcix-w-dniu-29-kwietnia-2024-godz-

1000.htm (3:16:23) 

Praca Komisji Rady w okresie międzysesyjnym. 

Pan Andrzej Baran – przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Sportu poinformował, 

że Komisja w okresie międzysesyjnym zebrała się 4 razy – w dniach 12 marca, 26 marca  

i 9 kwietnia 2024 r. na wspólnych posiedzeniach Komisji przed sesjami zwołanymi  

w trybie nadzwyczajnym, gdzie Komisja zaopiniowała projekty uchwał i dziś – 29 

kwietnia 2024 r., na wspólnym posiedzeniu Komisji, na którym Komisja zaopiniowała 

projekty uchwał przygotowane na dzisiejszą sesję Rady Miejskiej. Ponadto w dniu 

dzisiejszym Komisja zapoznała się z Oceną Zasobów Pomocy Społecznej na 2023 rok, 

Sprawozdaniem z realizacji Programu Współpracy Miasta i Gminy Połaniec  

z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność 

pożytku publicznego, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. 

o działalności pożytku publicznego i wolontariacie za rok 2023, Informacją z realizacji 

Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów alkoholowych oraz 

przeciwdziałania narkomanii w roku 2023 oraz Komisja wypracowała stanowisko  

w związku z procedowaniem przez zarząd spółki SIM SMS kredytu zwrotnego w Banku 

Gospodarstwa Krajowego. 

Pytań nie zgłoszono.  

Pan Zbigniew Porębski – przewodniczący Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych 

poinformował, że Komisja w okresie międzysesyjnym zebrała się 5 razy – w dniu 11 

marca 2024 r. Komisja procedowała nad wnioskiem dotyczącym mieszkania socjalnego, 

w dniach 12 marca, 26 marca i 9 kwietnia 2024 r. na wspólnych posiedzeniach Komisji 

przed sesjami zwołanymi w trybie nadzwyczajnym, gdzie Komisja zaopiniowała 

projekty uchwał oraz dziś – 29 kwietnia 2024 r. na wspólnym posiedzeniu Komisji, 

gdzie Komisja zaopiniowała projekty uchwał przygotowane na dzisiejszą sesję Rady 

Miejskiej. Ponadto w dniu dzisiejszym Komisja zapoznała się z Oceną Zasobów 

Pomocy Społecznej na 2023 rok, Sprawozdaniem z realizacji Programu Współpracy 

Miasta i Gminy Połaniec z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami 

prowadzącymi działalność pożytku publicznego, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy 

z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i wolontariacie za rok 

https://esesja.tv/transmisja/50651/sesja-nr-xcix-w-dniu-29-kwietnia-2024-godz-1000.htm
https://esesja.tv/transmisja/50651/sesja-nr-xcix-w-dniu-29-kwietnia-2024-godz-1000.htm
https://esesja.tv/transmisja/50651/sesja-nr-xcix-w-dniu-29-kwietnia-2024-godz-1000.htm
https://esesja.tv/transmisja/50651/sesja-nr-xcix-w-dniu-29-kwietnia-2024-godz-1000.htm


27 
 

2023, Informacją z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów alkoholowych oraz przeciwdziałania narkomanii w roku 2023 oraz Komisja 

wypracowała stanowisko w związku z procedowaniem przez zarząd spółki SIM SMS 

kredytu zwrotnego w Banku Gospodarstwa Krajowego. 

Pytań nie zgłoszono.  

Pan Zbigniew Rodenko – przewodniczący Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska 

poinformował, że Komisja w okresie międzysesyjnym zebrała się 4 razy – w dniach  

12 marca, 26 marca i 9 kwietnia 2024 r. na wspólnych posiedzeniach Komisji przed 

sesjami zwołanymi w trybie nadzwyczajnym, gdzie Komisja zaopiniowała projekty 

uchwał i dziś – 29 kwietnia 2024 r., na wspólnym posiedzeniu Komisji, na którym 

Komisja zaopiniowała projekty uchwał przygotowane na dzisiejszą sesję Rady 

Miejskiej. Ponadto w dniu dzisiejszym Komisja zapoznała się z Oceną Zasobów 

Pomocy Społecznej na 2023 rok, Sprawozdaniem z realizacji Programu Współpracy 

Miasta i Gminy Połaniec z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami 

prowadzącymi działalność pożytku publicznego, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy 

z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i wolontariacie za rok 

2023, Informacją z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów alkoholowych oraz przeciwdziałania narkomanii w roku 2023 oraz Komisja 

wypracowała stanowisko w związku z procedowaniem przez zarząd spółki SIM SMS 

kredytu zwrotnego w Banku Gospodarstwa Krajowego. 

Pytań nie zgłoszono.  

Pani Joanna Witek – przewodnicząca Komisji Budżetu i Spraw Gospodarczych 

poinformowała, że Komisja w okresie międzysesyjnym zebrała się4 razy – w dniach 12 

marca, 26 marca i 9 kwietnia 2024 r. na wspólnych posiedzeniach Komisji przed sesjami 

zwołanymi w trybie nadzwyczajnym, gdzie Komisja zaopiniowała projekty uchwał  

i dziś – 29 kwietnia 2024 r., na wspólnym posiedzeniu Komisji, na którym Komisja 

zaopiniowała projekty uchwał przygotowane na dzisiejszą sesję Rady Miejskiej. 

Ponadto w dniu dzisiejszym Komisja zapoznała się z Oceną Zasobów Pomocy 

Społecznej na 2023 rok, Sprawozdaniem z realizacji Programu Współpracy Miasta  

i Gminy Połaniec z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami 

prowadzącymi działalność pożytku publicznego, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy 

z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i wolontariacie za rok 

2023, Informacją z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów alkoholowych oraz przeciwdziałania narkomanii w roku 2023 oraz Komisja 

wypracowała stanowisko w związku z procedowaniem przez zarząd spółki SIM SMS 

kredytu zwrotnego w Banku Gospodarstwa Krajowego. 

Pytań nie zgłoszono.  
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Pani Izabela Płonka – przewodnicząca Komisji Rewizyjnej poinformowała, że Komisja  

w okresie międzysesyjnym nie zbierała się.  

Pytań nie zgłoszono.  

Pani Wanda Kaczmarczyk – przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

poinformowała, że Komisja w okresie międzysesyjnym nie zbierała się. 

Pytań nie zgłoszono.  

Ad. 11 

     Pan Stanisław Lolo – przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że w okresie 

między sesjami nie wpłynęły interpelacje. 

Pan Stanisław Lolo – przewodniczący Rady Miejskiej ogłosił 10 minut przerwy  

w obradach sesji Rady Miejskiej. 

Po przerwie przystąpiono do realizacji porządku obrad. 

Ad. 12 

    Pan Zbigniew Rodenko – radny Rady Miejskiej powiedział, że na poprzedniej sesji 

padła kwota wykupu gruntów na strefie inwestycyjnej F w wysokości 70 000 zł  

i mieszkańcy pytają skąd takie kwoty, skoro wcześniej były po 40 000 zł. Tu  

p. Burmistrz powiedział, że p. Kierownik ref. Mienia Komunalnego udzieli p. Radnemu 

informacji.  

W związku z tym, iż jest to ostatnia sesja Rady Miejskiej kadencji 2018-2024 celem 

podziękowania radnym Rady Miejskiej p. Karol Grabowski – mieszkaniec Gminy 

zaśpiewał dwa utwory. Następnie głos zabrał p. Jacek Nowak – burmistrz Miasta  

i Gminy Połaniec, cyt.: ,, Dziś dobiega końca ostatnia – 99 sesja Rady Miejskiej  

w Połańcu Kadencji 2018 – 2024 r. Kadencja, która kończy się jutro 30 kwietnia 2024 

r. To bardzo ważny moment dla nas wszystkich, dla nas samorządowców i mieszkańców. 

Wiemy wszyscy, jaki trud spoczywa na nas – osoby odpowiedzialne za losy tej gminy, 

za mieszkańców, bowiem to mieszkańcy wybrali zarówno mnie jak i Państwa  

w demokratycznych wyborach, dlatego dzisiaj pragnę Państwu podziękować za ten trud, 

wysiłek, który Państwo włożyliście by wspólnie tworzyć z mieszkańcami stabilne, 

bezpieczne i godziwe warunki do życia. Dziękuję za rozważne, mądre decyzje 

podejmowane na sesjach, bo to przecież Państwo podjęli 670 uchwał (…) - i ta 

szczególna uchwała - skwer im. Elektrowni Połaniec. Dziękuję Państwu za każdy 

oddany głos - za, za przedkładanymi Państwu uchwałami, dzięki czemu ta gmina, nasza 

gmina Połaniec może nadal wspaniale się rozwijać. Wiemy wszyscy doskonale, że 

kadencja nie była łatwa, samorząd mierzył się z różnymi trudnościami, jak również 

wyzwaniami, ale było również wiele sukcesów i z tego dziś należy się cieszyć  

i należy być dumnym. Wspólną pracę rozpocząłem z Państwem w roku 2022 i razem 
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również przez ten krótki czas zrealizowaliśmy bardzo istotne zadania na rzecz 

mieszkańców Miasta i Gminy Połaniec. Bardzo wiele jest rozpoczętych, z rezultatów,  

z realnego rozwoju naszej gminy będziemy mogli wkrótce się cieszyć. Jestem 

wdzięczny za Państwa cierpliwość i Państwa zaangażowanie bowiem na mój wniosek 

zwoływano wiele sesji nadzwyczajnych a Państwo byliście zawsze obecni, gotowi do 

pracy be względu na dzień czy godzinę. Zapadały pozytywne decyzje i za nie bardzo 

dziękuję. Dziękuje za to w imieniu naszej społeczności. Państwo byliście zawsze gotowi 

do współpracy z samorządem, cenne wskazówki, podpowiedzi. Dziękuję za wasze 

doświadczenie.  Dziękuje p. Radnym, którzy tu na tej sali spędzili wiele lat, kilka 

kadencji, związani z samorządem, pracujący na rzecz lokalnej społeczności, cieszący 

się zaufaniem społecznym i oddaniem dla naszej gminy, Radnym, którzy będą 

decydować nadal o losach gminy, czy to tu, czy na szczeblu powiatowym. Dziękuję 

wszystkim p. Radnym, którzy w kolejnej kadencji nie zasiądą w Radzie Gminy i mam 

nadzieję, że będziecie Państwo pracować w tej gminie, której jesteście częścią. 

Zapraszam do współpracy, konsultacji, dyskusji. Ktoś kiedyś powiedział, „Starajcie się 

zostawić ten świat choć troszkę lepszym niż go zastaliście”. Myślę dziś, że te słowa  

i odpowiedzialność nie poszły na marne. Dziękuję p. Radnym, sołtysom, kierownikom 

jednostek organizacyjnych oraz ich pracownikom. Szczególnie dziękuję kierownikom  

i pracownikom Urzędu Miasta Gminy za wytężoną pracę na rzecz mieszkańców Miasta 

i Gminy Połaniec. Dziękuję mieszkaniom naszej gminy - za każde słowo - DZIĘKUJĘ, 

które jest jeszcze większym motorem napędowym do działania, za słowa wsparcia  

i słowa konstruktywnej krytyki, które są ważne w dążeniu do rozwoju Miasta i Gminy 

Połaniec. Dziękuję wszystkim, którzy wspierają samorząd swoją wiedzą, 

doświadczeniem, którym zależy na naszej wspólnej Ojczyźnie i dążą do rozwoju, 

stabilności, bezpieczeństwa Miasta i Gminy Połaniec.” 

Kontynuując, p. Burmistrz wraz z p. Jarosławem Kądzielą – z – cą burmistrza Miasta  

i Gminy Połaniec, p. Bogumiłą Niespodziewaną – sekretarz Gminy oraz p. Małgorzatą 

Żugaj – skarbnik Gminy wręczył p. Stanisławowi Lolo – przewodniczącemu Rady 

Miejskiej podziękowania oraz bukiet kwiatów. 

Pan Stanisław Lolo – przewodniczący Rady Miejskiej podziękował za oprawę sesji 

przygotowaną na zakończenie kadencji. Powiedział, że dla niego jest to dziś ostatnia 

sesja, a tak naprawdę zaczynał pierwszą sesją w 2006 r. Pan Przewodniczący 

powiedział, że jest w życiu człowieka początek, a później jakiś okres się kończy. Dziś 

kończy okres pracy w samorządzie Połańca, któremu poświęcił wiele lat pracy, ale nie 

zakończył pracy w samorządzie i będzie gminę Połaniec i p. Burmistrza wspierał  

w samorządzie powiatowym. Oczywiście będzie radnym powiatowym, ale przede 

wszystkim radnym dla Miasta i Gminy Połaniec. Pan Przewodniczący podziękował 

wszystkim Paniom Radnym, Panom Radnym, z którymi pracował od 2006 r.,  

tj. Radnym czterech kadencji, Sołtysom, Przewodniczącym Osiedli, Radom Sołeckim, 
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prezesom i dyrektorom i kierownikom jednostek samorządowych, Radzie Seniorów, 

Radzie Młodzieżowej, pracownikom, których spotkał w swojej dość długiej pracy 

samorządowej. Podziękował instytucjom i zakładom pracy. Podziękował p. Danucie 

Kotlarz – prezes Spółdzielni Mieszkaniowej w Połańcu, która była na sesjach oraz 

Komendantowi Policji. Podziękował strażakom, harcerzom, policji, pocztom 

sztandarowym, stowarzyszeniom, klubom seniora, pracownikom, kierownikom Urzędu 

Miasta i Gminy, sekretarzom, z którymi na przestrzeni tych lat współpracował,  

p. Skarbnik.  Podziękował tym których już nie ma, którzy odeszli na emerytury, których 

nie ma wśród nas.  Podziękował zastępcom Burmistrza Miasta i Gminy, mecenasom, 

pracownikom Biura Rady Miejskiej z którymi współpracował na przestrzeni tych lat 

oraz obecnym pracownikom, p. Informatykowi. Pan Przewodniczący wspomniał 

samorządowców, którzy odeszli od nas, radnych, sołtysów. Wspomniał Śp. Burmistrza 

Jacka Tarnowskiego, z którym zaczął wspólną pracę od 2006 r. i na przestrzeni lat 

wspólnie z radnymi różnych kadencji budowali Połaniec, żeby był piękny i taki jaki jest. 

Podziękował Radzie obecnej kadencji za ponad pięć lat współpracy, podczas której dużo 

udało się zrobić. Kończąc, podziękował za współpracę obecnemu Burmistrzowi,  

p.  Jackowi Nowakowi, która układała się dobrze. Pan Przewodniczący dodał, że na 

początku można było różnie oceniać p. Burmistrza, ale im dalej, tym było coraz lepiej. 

Pan Burmistrz na jednej z sesji powiedział bardzo ważną rzecz, „nie cofajmy się, 

patrzmy do przodu” i to jest recepta na rozwój Połańca. Pan Przewodniczący dodał, że 

oczywiście trzeba patrzeć do tyłu, trzeba pamiętać o ludziach, którzy pracowali, którzy 

budowali to co już jest i teraz można z tego dość dużego już pułapu startować dalej.  

Widzi, że p. Burmistrz to robi i życzy, żeby wszystkie te plany p. Burmistrz zrealizował. 

Zadeklarował, że jako radny powiatowy będzie wspierał gminę, bo jest jej 

mieszkańcem, samorządowcem i nie wyobraża sobie inaczej. Podkreślił, że do Rady 

Powiatu startował po to, żeby pomóc Połańcowi. Kończąc swoje wystąpienie  

p. Przewodniczący podziękował mieszkańcom za piękne chwile, wszystkie spotkania, 

swoim wyborcom, którzy przez cztery kadencje dawali mu bardzo duży mandat 

zaufania. Podziękował mieszkańcom, którzy głosowali również w tych wyborach  

i dzięki temu mógł się dostać do Rady Powiatu i będzie mógł pomagać. Powiedział, że 

postara się sprostać temu wyzwaniu. Podziękował wszystkim osobom, z którymi na 

przestrzeni lat współpracował. Podkreślił przy tym, że „ważne są tylko te dni, których 

jeszcze nie znamy”.  

Kontynuując, p. Przewodniczący, p. Burmistrz, p. Jarosław Kądziela – z – ca burmistrza 

Miasta i Gminy Połaniec, p. Bogumiła Niespodziewana – sekretarz Gminy oraz  

p. Małgorzata Żugaj – skarbnik Gminy wręczyli wszystkim p. Radnym podziękowania 

za prace q kadencji 2028-2024 oraz bukiety kwiatów. 

Panie Radne, Wanda Kaczmarczyk i Małgorzata Walenciak podziękowały za 

współpracę p. Burmistrzowi wręczając bukiet kwiatów.  
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Pani Bogumiła Niespodziewana – sekretarz Gminy w imieniu kolegów i koleżanek z 

pracy podziękowała p. Radnym za współpracę, wyrozumiałość, gdyż czasem są jakieś 

pomyłki, które nie są wyrazem złej woli, tylko przepisów prawa, które ciągle się 

zmieniają i trzeba się ciągle uczyć, by temu wszystkiemu podołać. Pani Sekretarz 

podziękowała również za cierpliwość, merytoryczną współpracę oraz podejście, serce, 

uśmiech.  

Pani Małgorzata Żugaj – skarbnik Gminy powiedziała, że jutro mija 15 lat od kiedy ma 

przyjemność współpracować z p. Przewodniczącym i Radnymi Rady Miejskiej 

poszczególnych kadencji. Jak p. Radni wiedzą, zawsze czas uchwał, komisji, sesji Rady 

jest to czas intensywnej, wytężonej pracy. Wszyscy starają się sprostać oczekiwaniom. 

Czasami różnie to wychodzi, za co p. Skarbnik przeprosiła. Dodała przy tym, że zawsze 

gmina deklarowała chęć współpracy z wszystkimi p. Radnymi, starała się działać dla 

dobra mieszkańców, wyrażać oczekiwania zarówno pracowników, mieszkańców, jak 

również sprostać oczekiwaniom p. Burmistrzów, bo one czasem nie były łatwe. Ciągle 

są nowe wyzwania, na które trzeba starać się reagować, aby ludziom, mieszkańcom  

w gminie żyło się dobrze. Czas pokazał, że miasto się rozwija i ma nadzieję, że ludzie 

młodzi będą tutaj zostawać, nie będą uciekać do dużych miast, bo to jest przyszłością 

gminy.  

Pan Jarosław Kądziela – z – ca burmistrza Miasta i Gminy podziękował p. Radnym za 

współpracę i życzył wszystkiego najlepszego na nowej drodze, dalszej kariery, pracy  

w samorządach i na wszystkich poziomach życia.  

Pan Andrzej Wawrzyniec – radny Rady Miejskiej podziękował za te wszystkie lata 

współpracy osobom, które są, tym których już nie ma a pełnili różne funkcje publiczne. 

Powiedział, że jest najdłużej w samorządzie, bo ponad 30 lat, sześć kadencji był 

przewodniczącym Zarządu Osiedla Nr 3 w Połańcu, w Radzie Miejskiej ponad 25 lat. 

Podziękował mieszkańcom za te wszystkie lata współpracy, obecnemu p. Burmistrzowi  

i obecnej Radzie Miejskiej. Podkreślił, że wizerunek rozwoju Miasta i Gminy Połaniec 

budują wszyscy i każdemu mieszkańcowi chciałby powiedzieć dobre słowo. Ojciec Jan 

Paweł II powiedział „Każdy jest człowiek tyle wart, ile może zrobić dla drugiego”. 

Dodał, że należy prosić Boga o spokój i żeby miasto się rozwijało i żeby nie brakło 

szacunku człowieka do człowieka, bo to jest bardzo ważne. Nowej Radzie życzy dobrej 

współpracy, żeby po skończonej każdej kadencji można było pozostawić pozytywny 

ślad, żeby były dobre wspomnienia.  Kończąc podziękował wszystkim pracownikom, 

współpracownikom, z którymi pracował na przestrzeni wszystkich lat.  

Pan Zbigniew Rodenko – radny Rady Miejskiej podziękował byłym p. Radnym  

i obecnym, z którymi ma nadzieję współpraca będzie się dobrze układała,  

p. Burmistrzom, pracownikom Urzędu Miasta i Gminy, a w szczególności 

mieszkańcom, swoim wyborcom.  
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Pan Jacek Mazur – wiceprzewodniczący Rady Miejskiej podziękował wszystkim,  

p. Burmistrzowi za wszystkie zrealizowane inwestycje, nie tylko na terenie jego okręgu, 

ale na terenie całej gminy. Życzył p. Burmistrzowi, żeby się spełniły wszystkie 

marzenia. Życzył, by układała się współpraca z nową Radą Miejską, żeby nie było jakiś 

nieporozumień, żeby wszystkie uchwały były za, żeby nie było żadnych sprzeciwów. 

Podziękował wszystkim pracownikom, szczególnie kierownikom referatów Urzędu 

Miasta i Gminy za merytoryczne rozmowy, Podziękował pracownikom Biura Rady za 

dużą pomoc, nie tylko jego osobie jako wiceprzewodniczącemu, ale wszystkim  

p. Radnym. Podziękował p. Informatykowi. Pan Wiceprzewodniczący podkreślił, że 

żegna się jako radny, ale dzięki wartościom, które od dziecka wpajali mu rodzice, żeby 

być zawsze uczynnym dla drugiego człowieka, człowiekiem dla człowieka, 

społecznikiem spowodują, że niejednokrotnie będzie w UMiG.  

Ad. 13 

     Wobec wyczerpania zaplanowanego porządku obrad p. Stanisław Lolo – 

przewodniczący Rady Miejskiej podziękował wszystkim obecnym na sali za przybycie 

na XCIX sesję Rady Miejskiej w Połańcu i zamknął obrady. 

 

Na tym protokół zakończono. 

Protokołowała: 

Agnieszka Janowska 

                                                                                                                                               

 

 

 


